



Description : យោងតាមការអង្កេតរបស់ស្ថាប័នសុខភាពកម្ពុជា (CDHS) ឆ្នាំ ២០១៤ បានបង្ហាញថាអត្រាការមានកូនរបស់ យុវវ័យដែលមាន អាយុពី ១៥ ទៅ ១៩ឆ្នាំមាន--កើនឡើងគួរឱ្យព្រួយបារម្ភពី ៨% នៅឆ្នាំ ២០១០ ដល់ ១២% នៅក្នុងឆ្នាំ ២០១៤។ លើសពីនេះទៅទៀត មានការលើកឡើងជាច្រើនថា ការរួមភេទមុនពេលរៀបការមានការកើនឡើង ចំណែកអំពីហិង្សាសាលើយុវវ័យ និងការប្រើប្រាស់ថ្នាំញៀនកាន់តែកាលដាល នាពេលបច្ចុប្បន្ននេះ។ ភាពគ្មានការងារធ្វើ ការរៀបការនៅវ័យក្មេង និងបញ្ហាចំណាកស្រុក កាន់តែកើនឡើងក្នុងចំណោមយុវវ័យ ខណៈដែលចំណេះដឹងក៏ដូចជាលទ្ធភាពទទួលបានព័ត៌មាន និងការប្រើប្រាស់សេវាសុខភាពរបស់ពួកគេនៅមានកម្រិតនៅឡើយ។ អង្គការវ៉ាក់ដឡើយ អង្គការវ៉ាក់ដឡើយ ការដោះស្រាយតម្រូវការសិទ្ធិ និងសុខភាពផ្លូវភេទ និងសុខភាពបន្តពូជ (SRHR) របស់យុវវ័យ គឺជាអាទិភាពចម្បងមួយក្នុងចំណោមអាទិភាពដទៃទៀត។

គោលបំណង

កម្មវិធីនេះមានគោលបំណង ចូលរួមចំណែកលើកកម្ពស់សុខភាព និងសុខុមាលភាពរបស់យុវវ័យដែលមានអាយុពី ១០ ទៅ ២៤ឆ្នាំ នៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា តាមរយៈការបង្កើនចំណេះដឹងរបស់ពួកគេអំពី SRHR និងការបង្កើតបរិយាកាសសមស្របសម្រាប់ការអប់រំបំណិនជីវិតនិងការអប់រំគោលគំនិត ផ្តល់ភ្នាក់ងារ (LSE-CSE) នៅក្នុងកម្មវិធីសិក្សារបស់កូរ៉េស្ទង់អប់រំ ដោយប្រើប្រាស់សៀវភៅមេរៀន និងគេហទំព័រអេឡិចត្រូនិច (E-learning)។

សកម្មភាព

- កម្មវិធីនេះមានគម្រោងប្រឡងសំខាន់ៗ ដូចជា៖
- ការបង្រៀនការអប់រំបំណិនជីវិត និងការអប់រំគោលគំនិតផ្តល់ភ្នាក់ងារ (LSE-CSE) ដល់សិស្សសាលា
 - ការរៀនអំពីការអប់រំបំណិនជីវិត និងការអប់រំគោលគំនិតផ្តល់ភ្នាក់ងារតាមប្រព័ន្ធអេឡិចត្រូនិច (E-learning)
 - ការធ្វើអោយកាន់តែប្រសើរនូវលទ្ធភាពក្នុងការទទួលបានព័ត៌មាន SRHR
 - ការតស៊ូមតិសម្រាប់ការគាំទ្រ SRHR ។
- កម្មវិធីនេះអនុវត្តវិធីសាស្ត្រប្រើប្រាស់អង្គការវ៉ាក់ដឡើយ ដែលមានដូចជា៖ ការអប់រំតាមរយៈមិត្តអប់រំមិត្ត (Peer) ដើម្បីពិភាក្សានិងចែករំលែកព័ត៌មានដល់គ្នាមួយម្នាក់ៗ និងបញ្ជូនយុវវ័យទៅរកសេវាសុខភាព ការផ្តល់សេវាសុខភាពដល់យុវវ័យ និងការបង្កើនបរិយាកាសសម្រាប់ការអប់រំបំណិនជីវិត LSE-CSE ព័ត៌មានកម្រិតខ្ពស់ អាជ្ញាធរមូលដ្ឋាន នាយកសាលា និងអ្នកបង្កើតគោលនយោបាយពាក់ព័ន្ធនឹងសុខភាព។

អង្គការវ៉ាក់ដឡើយផ្តល់ការគាំទ្រផ្នែកច្បាប់សេដ្ឋកិច្ចដល់កូរ៉េស្ទង់អប់រំយុវជននិងកីឡា ក្នុងការលើកកម្ពស់សមត្ថភាពគ្រូបង្រៀនលើមុខវិជ្ជា LSE-CSE និងបង្កើនការផ្តល់សេវាផ្តល់ព័ត៌មាន SRHR ដល់មាតាបិតាបុគ្គលិកសាលា និងអ្នកផ្តល់សេវា និងអ្នកផ្តល់សេវាសុខភាព។ ក្នុងស្រុកចំនួនបួនខេត្តកំពត។ លើសពីនេះទៅទៀត ចាប់តាំងពីឆ្នាំ ២០១៣ អង្គការវ៉ាក់ដឡើយផ្តល់ការគាំទ្រ និងធ្វើការជាមួយកូរ៉េស្ទង់អប់រំ យុវជន និងកីឡា និងភាគីពាក់ព័ន្ធជានដើម្បីបង្កើតគេហទំព័រអេឡិចត្រូនិច (www.youthchhlat.org) សម្រាប់គ្រូបង្រៀននៅតាមសាលារៀនចំនួន២៤ សម្រាប់យុវជន និងសម្រាប់ឪពុកម្តាយបុគ្គលិកសាលា ដើម្បីស្រវឹងយល់ពី LSE-CSE តាមរយៈការប្រើប្រាស់គេហទំព័រនេះ។

ការពិភាក្សាសំនួរ-ចម្លើយសម្រាប់យុវវ័យ (youth interactive forum) ដើម្បីស្រវឹងយល់ និងទទួលបានព័ត៌មានអំពី SRHR ត្រូវបានបង្កើតឡើងនៅក្នុងគេហទំព័ររបស់អង្គការវ៉ាក់ដឡើយ (www.rhac.org.kh) ។ នៅខេត្តកំពតដំបូង គម្រោងនេះធ្វើការជាមួយមិត្តអប់រំមិត្តក្នុង និងក្រៅសាលារៀន និងគណៈកម្មាធិការយុវសង្គមសម្រាប់ស្ត្រីនិងកុមារ (CCWC) ដើម្បីលើកកម្ពស់ការប្រើប្រាស់គេហទំព័រនេះ ព្រមទាំងជួយគាំទ្រដល់យុវវ័យទាក់ទងនឹង SRHR និងបង្កើនការទទួលបានសេវាសុខភាពផ្លូវភេទនិងបន្តពូជរបស់ពួកគេ។

អង្គការវ៉ាក់ដឡើយសហការធ្វើការតស៊ូមតិជាមួយអង្គការ ARROW ដែលជាដៃគូអន្តរជាតិរបស់ខ្លួន និងដៃគូក្នុងស្រុកនានាដូចជាអង្គការ CEDAW សំដៅស្រវឹងយល់ពីការគាំទ្រពីស្ត្រីប្រឆាំងបង្កើតគោលនយោបាយជាន់ខ្ពស់ដូចជា ព្រឹទ្ធសភា រដ្ឋសភា និងកូរ៉េស្ទង់ពាក់ព័ន្ធនឹង អង្គការសង្គមស៊ីវិល និងយុវវ័យ ក្នុងគោលបំណងដើម្បីលើកកម្ពស់ SRHR សម្រាប់កម្រងយុវជនគ្រប់វ័យជាពិសេសក្មេងស្ត្រីនិងស្ត្រី។ អង្គការវ៉ាក់ដឡើយរៀបចំសិក្ខាសាលាស្ត្រីសម្រាប់ SRHR និង កំពុងបង្កើនការប្រើប្រាស់ប្រព័ន្ធអេឡិចត្រូនិចផ្តល់ព័ត៌មានបណ្តាញសង្គមជាឧបករណ៍តស៊ូមតិ ។